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Vid Nacka kommunfullmäktiges sammanträde den 19 april 2009, klockan 18.00 –  
22.45  i Filmstaden Sickla närvarade och tjänstgjorde ledamöter och ersättare enligt 
nedan.  

Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 
Erik Langby  X  Martin Sebesta T  
Mats Gerdau  X  Peter Herlitz -  
Eva Öhbom Ekdahl  X  Magnus Plathin-Sturaeus  T  
Ingegerd Thorngren X  Jorge Hidalgo T  
Linda Norberg X From § 58 Börje Wessman T  
Arne Larsson  X  Johannes Norrby -  
Henrik Isoz  X From Carl Bonbeck -  
Cathrin Bergenstråhle  X  Björn Sandström T  
Annika Jung Backman  X From § 56 Anders Markow T  
Vilma Mori Aguilar  X §§ 58-69  Gun Lingberth T Tom § 75 
Lars Berglund -  Rolf Karlsson  T From 70 
Ylva Sandström  X  From § 58 Margareta Hjelmstad T From 71 
Magnus Bergman X  Lennart Bergh  T From § 76 
Eva Närvä Eickenrodt  X From § 53 Linda Ohlson  N  
Tobias Nässén  X §§ 58-70 Anja Peterson  -  
Lotta Riedel  X From    
Anna Trygg X  From § 58    
Christian Glaumann X  From § 58    
Ylva Palmbäck -     
Susann Markow X From § 58    
Sven Ljungberg -     
Åsa Löfvendahl  -     
Kristian Hamberg X From § 58    
Peter Zethreus X From § 58    
Lars Linder-Aronson X From § 58    
Gunilla Elmberg X     
Cathrine Swenzén -     
Adrienne Teleki -     
Lars Stenholm -     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  
Stefan Saläng  X  Anne Skoogh T From § 52 
Monica Brohede Tellström   X  Martin Ingels T From § 53 
Lennart Nilsson X  Anna-Karin Boréus N Tom § 65 
Birgitta Westman X  Kurt Björkholm  - From § 52 
Gunilla Grudevall-Steen  X From § 56    
Mats Granath  -     
Mohammad Noori  -     

Kristdemokraterna (KD)  
Torsten Lindholm X From § 56 Margareta Viklund -  
Jan-Eric Jansson X   Anders Wennerström  -  

Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S)  

Gunnel Nyman Gräff  X  Bertil Damberg  -  
Karl-Axel Johansson X  Katja Nylund  T  
Kaj Nyman X  Anders Huzelius  -  
Tuija Meisaari-Polsa  -  Lena Rönnerstam  T  
Mattias Qvarsell  -  Benny Ryd  -  
Zakia Mirza X From § 53 Malin Persson  -  
Pyret Due Hedlund X From § 53 Aquil Khan T  
Ingela Birgersson -     
Ardalan Shekarabi X From § 56    
Hedda Nyman X From § 52    
Ola Karlsson  X     
Jonas Skiöld X  From § 56    
Susanne Ekblom X       

Miljöpartiet de gröna (MP) 
Elisabeth Karlsson  X  Hjördis Herlitz -  
Roland von Malmborg X From § 52 Henrik Sundström N From § 58 
Chris Lundberg -  David Mc Lean Treat T §§ 52-57 
Kerstin Nöre Söderbaum x     

Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson  X  Dan Johansson  -  
Hediye Güzel X  Agneta Johansson -  

Nackalistan (NL) 
Mansour Rahimi  -  Christina Ståldal  T  From § 55 
Joseph Tekle X   Mikael Carlsson  N Tom  

Centerpartiet (C) 
Johan Wouters  X  §§ 58-69 Hans Peters  T §§53-57 
Ingmar Sahlgren X   Björn Strehlenert -  
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Utdragsbestyrkande 

 

Utses att justera  
   
Justeringens 
plats och tid 

 Stadsledningskontoret den 23 april 2010 klockan 15.00 

   
Paragrafer  §§ 50-92  
   
   
Underskrifter   
   
 Sekreterare  
  …………………………………………………………… 
  Helena Meier 

   
   
 Ordförande  
  …………………………………………………………… 
  Mats Gerdau 
   
   
 Justerande  

  …………………………………………  …………………………………………… 
  Arne Larsson Lena Rönnerstam 
   

   

 
 
 
 

 
BEVIS om ANSLAGSDAG 

 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom an-
slag. 
 
Sammanträdesdatum 19 april 2010 

Anslaget sätts upp 26 april 2010 

Anslaget tas ned 18 maj 2010 

Förvaringsplats för protokollet Stadsledningskontoret 

Underskrift  
………………………………………………… 

 Liselotte Lexén  
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§ 50  
 
Protokolljusterare 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt Arne Larsson och Lena Rönnerstam att 
jämte ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 23 april 2008 klockan 
15.00 på stadsledningskontoret. 
 
- - - - -  
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§ 51 KFKS 2010/197-429 
 
 
Medverkan i Earth Hour den 27 mars 2010 
Besvarande av enkel fråga den 8 mars 2010 av Kerstin Nöre Söderbaum 
(MP) 
 
Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 
Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  .................................................................................................... Bilaga 34/a 
Svar på enkel fråga  ....................................................................................... Bilaga 34/b 
 
 
Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Den 16 februari 2010 väckte Folkpartiet i kommunstyrelsens arbetsutskott förslaget att 
Nacka kommun skulle ansluta sig till Världsnaturfondens initiativ Earth Hour 2010. 
Vid följande möte med KSAU den 9 mars beslöts om kommunens medverkan i mani-
festationen. Folkpartiet gjorde i anslutning till beslutet följande protokollsanteckning: 
Världsnaturfondens initiativ – att under en timme på kvällen den 27 mars delta i en 
världsomfattande manifestation – har fått en enorm uppslutning bland privatpersoner, 
organisationer, skolor, företag och samfund men även ett stort antal kommuner runt om 
i hela landet. Syftet är att visa att det finns stöd för klimatfrågan och att skicka en sig-
nal till makthavare överallt att agera i klimatfrågan. Satsningen är global och väntas 
nå miljarder människor.  
Det är nu positivt att Nacka kommun för första gången ansluter sig till manifestationen. 
Från Folkpartiets sida ser vi gärna att även andra åtgärder än enbart nedsläckning av 
vattentornet prövas. 
 
Under KF-debatten den 19 april med anledning av den enkla frågan ifrågasattes om 
Nacka kommun anmält sin medverkan i och sitt stöd för manifestationen Earth Hour 
2010 till arrangören Världsnaturfonden. Om så inte skett, förutsätter vi från Folkpartiets 
sida att detta rättas till omgående”. 
 
Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Enligt arbetsordning för Nacka kommunfullmäktige antagen 19 juni 2006 gäller att en 
fråga som inlämnats senast kl 12.00 fredagen före ett fullmäktige ska besvara mellan kl 
18-18.45 vid fullmäktigesammanträdet. 
Frågan var inlämnad i tid 100305 till fullmäktige 100308 och gällde en uppmaning att 
medverka  i världens största globala klimatmanifestation 27 mars arrangerad av Världs-
naturfonden.  Genom att släcka ljuset under en timme kl 20.30-21.30 beräknas omkring 
en miljard människor ge världens makthavare en stark signal att agera för klimatet. Frå-
gan löd: Kan Nacka kommun med många engagerade medborgare och företag på något 
sätt trots kort varsel stödja Earth Hour? 
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Eftersom fullmäktiges ordförande som styr mötet, väljer att frångå arbetsordningen för 
fullmäktige genom att inte behandla frågan med hänvisning till tidsbrist, utan skjuter 
upp ärendet till nästa fullmäktige, som ligger efter Earth Hour kan man undra: Hur 
stämmer ordförandes hantering av den enkla frågan med moderaternas devis om öppen-
het och mångfald?   Hur intresserade är moderater av att leva upp till Nackas målsätt-
ningen ett långsiktigt hållbart samhälle? 
 
Svar på frågan från Erik Langby daterat 100415 kom till detta fullmäktige 100419.  
”Kommunstyrelsens arbetsutskott beslöt den 9 mars 2010 att Nacka kommun deltar i 
Earth Hour 2010 på så sätt att Tekniska nämnden föreslås släcka belysningen av vatten-
tornet vid Jarlaberg på kvällen den 27 mars 2010. Så gjordes också efter beslut i Tek-
niska nämnden... Kommunen har framgångsrikt under senare år sänkt energiförbruk-
ningen inom kommunens lokaler och än mer minskat koldioxidutsläppen.”  
Det är bra att kommunen sänkt energiförbrukningen inom kommunens lokaler, men 
Earth Hour handlar om att agera för klimatet och Nacka som ekokommun har ett speci-
ellt ansvar att leva upp till sin målsättning om långsiktigt hållbart samhälle. Nacka 
kommuns styrande ökar på koldioxidutsläppen lokalt och globalt via exploatering för 
nybebyggelse, vilket innebär ytterligare 1-2 bilar/bostad med ca 500 nya bostäder /år, 
samtidigt som de styrande satsar på fler bilvägar och bilbroar. Vi i miljöpartiet vill satsa 
på kollektivtrafik, helst spårburen, gång- och cykelvägar.” 
 
- - - - - 
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§ 52 KFKS 2010/86-739 
 
Stöd till anhöriga    
Besvarande av interpellation den 1 februari 2010 av Gunnel Nyman Gräff 
och Tuija Meisaari-Polsa (S)    
 
Beslut  
Interpellationen anses besvarad. 
 
Handlingar i ärendet 
Interpellation  ................................................................................................. Bilaga 12/a 
Interpellationssvar  ........................................................................................ Bilaga 12/b 
 
- - - - - 
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§ 53 KFKS 2010/89-629 
 
Syskonförtur i kommunala skolor  
Besvarande av interpellation den 1 februari 2010 av Hediye Güzel (V)    
 
Beslut  
Interpellationen anses besvarad. 
 
Handlingar i ärendet 
Interpellation  ................................................................................................. Bilaga 15/a 
Interpellationssvar  ........................................................................................ Bilaga 15/b 
 
 
- - - - - 
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§ 54 KFKS 2010/87-314 
 
Den fördröjda snöröjningen i Henriksdalstrappan  
Besvarande av interpellation den 1 februari 2010 av Mattias Qvarsell och 
Pyret Due Hedlund (S)    
 
Beslut  
Interpellationen anses besvarad. 
 
Handlingar i ärendet 
Interpellation  ................................................................................................. Bilaga 13/a 
Interpellationssvar  ........................................................................................ Bilaga 13/b 
 
Protokollsanteckning 
Pyret Due Hedlund lät anteckna följande. 
 
Protokollsanteckning  .................................................................................... Bilaga 13/c 
- - - - - 
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§ 55 KFKS 2010/88-511 
 
Trafikbuller på Värmdövägen     
Besvarande av interpellation den 1 februari 2010 av Kerstin Nöre  
Söderbaum (MP)    
 
Beslut  
Interpellationen anses besvarad. 
 
Handlingar i ärendet 
Interpellation  ................................................................................................. Bilaga 14/a 
Interpellationssvar  ........................................................................................ Bilaga 14/b 
 
Protokollsanteckning 
Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 
 
”Trafikbuller i befintlig miljö får inte överstiga 65 dB(A) utvändigt och 30 dB(A) in-
vändigt enligt Socialstyrelsens normer och i enlighet med Naturvårdsverkets riktvärden. 
På Värmdövägen överskrids bullernivåer redan idag med 67 dB(A) respektive 35 
dB(A). Eftersom bullernivåerna enligt senaste bullermätningen överskrids måste högsta 
prioritet ges att minska bullernivåerna och att motverka en ökning av bullernivåerna. 
Nacka kommun måste ta bullerproblemen på allvar. I Lidingö planerar man att åtgärda 
höga bullernivåer över 55 dB(A) i befintlig bebyggelse och vidta åtgärder bland annat 
utmed Södra och Norra Kungsvägen där buller på 61 dB(A) uppmätts. Planerna på en 
bro mellan Kvarnholmen och Ryssbergen är ett steg i precis fel riktning. Dess påverkan 
på miljön är långt ifrån försumbar! 
  
Nacka som ekokommun har ett speciellt ansvar att leva upp till sin målsättning om 
långsiktigt hållbart samhälle.  
 
Klimatproblemen orsakade av bland annat koldioxidutsläpp från bilar måste hanteras nu 
och biltrafiken måste minskas också i Nacka kommun. Satsningar måste göras framför 
allt på spårburen kollektivtrafik. Nacka har under en lång följd av år byggt för biltrafik-
ökning utan hänsyn till sedan länge kända miljöproblem. Detta beskrivs i tjänsteskrivel-
sen 20090807 med bland annat följande, ”som en följd av Nackas omfattande bostads-
byggande bedöms trafiken på Värmdöleden öka med omkring 30% inom 10-15 år. At-
traktiva köpcentra i Nacka, Forum Nacka och Sickla köpkvarter skapar ny biltrafik 
...Södra Länken är en mycket bra transportlänk för fordonstrafik, men den stängs ofta av 
då den behövs som mest, under högtrafik.” Av detta drar man sedan slutsatsen att det 
behövs fler bilvägar/biltrafiksatsningar, Förbifart Stockholm, Östlig förbindelse, 
Ryssbergsbro och ny Skurubro till exempel, vilka satsningar vi miljöpartister vill ha till 
spårtrafik, annan kollektivtrafik, gång- och cykelbaner. Även miljöbilar tar plats och 
sprider giftiga partiklar. Vi vill satsa på spårtrafik över Skurubron och spårtrafik till 
Värmdö, förbättrad Saltsjöbana, reviderad Danvikslösen med tågtrafik kvar i berget, 
naturreservat i Ryssbergen, fler gång- och cykelstråk bland annat.” 
- - - - - 
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§ 56 KFKS 2010/195-409 
 
Ältas natur- och vattenmiljö 
Besvarande av interpellation den 8 mars 2010 av Christina Ståldal (NL) 
 
Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 
Handlingar i ärendet 
Interpellation .................................................................................................. Bilaga 32/a 
Interpellationssvar ......................................................................................... Bilaga 32/b 
 
Protokollsanteckning 
Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 
 
”En angelägen interpellation som visar på problem med demokratin och beslutsproces-
sen. Det gäller ett miljöärende med flera dimensioner, vilket måste redovisas i en tro-
värdig och allsidig miljökonsekvensbeskrivning innan ärendet behandlas vidare. Att 
placera en industrianläggning mellan naturområden borde inte vara möjligt, utan fler 
lokaliseringar måste tas fram.” 
- - - - - 
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§ 57 KFKS 2010/196-006 
 
Tider och datum för samrådsmöten 
Besvarande av interpellation den 8 mars 2010 av Christina Ståldal (NL) 
 
Beslut 
Ärendet bordläggs. 
  
Handlingar i ärendet 
Interpellation .................................................................................................. Bilaga 33/a 
Interpellationssvar ......................................................................................... Bilaga 33/b 
 
- - - - - 
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§ 58  
 
Val av 1 ersättare (M) i styrelsen för Nacka Energi AB 
fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 2010 t.o.m. ordinarie bo-
lagsstämma 2011 efter Doris Teichmann 
 
Beslut 
Som ny ersättare väljs Marianne Flink. 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunfullmäktige 8 mars 2010 § 26 
Kommunfullmäktige beslutade att entlediga Doris Teichmann från uppdraget från och 
med bolagsstämma 2010.  
 
- - - - - 
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§ 59 KFKS  
 
Begäran från Marte Alvfalk (M) om entledigande från 
uppdraget som ersättare i miljö- och stadsbyggnads-
nämnden samt val av ny ersättare för tiden intill ut-
gången av 2010 
 
Beslut  
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Ninni Markow, Blomstervägen 12 131 37 Nacka 
 
- - - - - 
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§ 60  
 
Begäran om entledigande från uppdrag som gruppledare 
(C) från Johan Wouters samt val av ny gruppledare för 
tiden intill 31 oktober 2010 
 
Beslut  
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny gruppledare väljs Hans Peters.  
 
- - - - - 
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§ 61 
Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen från Johan Wouters samt val av ny er-
sättare (C) för tiden intill utgången av 2010 
 
Beslut  
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Hans Peters.  
 
- - - - - 
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§ 62 
Avsägelse från uppdrag som ledamot i kommunfullmäk-
tige från Ylva Palmbäck (M) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beviljar Ylva Palmbäcks begäran om entledigande från uppdraget 
som ledamot i kommunfullmäktige och överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny 
sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 63 KFKS 2010/108-040 
 
Årsredovisningar för Nacka Stadshus AB samt Nacka 
Energi AB år 2009 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för Nacka Stadshus AB samt Nacka 
Energi AB för år 2009 till protokollet. 
 
Ärendet 
Ärendet avser årsredovisningar 2009 för Nacka Stadshus AB (NSAB) moderbolag och 
koncern samt för dotterbolaget Nacka Energi AB (NEAB). NSAB bedriver ingen egen 
verksamhet utan förvaltar aktier i det helägda dotterbolaget NEAB. NEAB bedriver 
elnätverksamhet samt sidoordnad verksamhet, främst nätadministrativa tjänster. Rörel-
seresultatet år 2009 var 15,9 mkr vilket är 6,8 mkr lägre än år 2008. Resultatförsäm-
ringen beror på minskade exploateringsaktiviteter och därmed minskade intäkter samt 
ökade kostnader för underhållsprojekt. Årets resultat efter skatt uppgick till 10,2 mkr.  
 
NEAB lämnar ett årligt koncernbidrag till NSAB. Koncernbidraget för 2009 uppgår till 
14 mkr. Koncernbidraget som förs vidare till kommunen uppgår till 9,5 mkr. Det består 
dels av utdelning, 7,7 mkr dels av ränta, 1,8 mkr.  
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 67 .................. Bilaga 35/a 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 mars 2010 ............................. Bilaga 35/b 
Årsredovisning 2009 för Nacka Stadshus AB ............................................... Bilaga 35/c 
Årsredovisning 21009 för Nacka Energi AB ................................................ Bilaga 35/d 
Lekmannarevisorernas granskningsrapporter för Nacka Stadshus AB 2009 Bilaga 35/e 
Lekmannarevisorernas granskningsrapporter för Nacka Energi AB 2009 .... Bilaga 35/f 
Revisionsberättelse Nacka Stadshus AB ....................................................... Bilaga 35/g 
Revisionsberättelse Nacka Energi AB ........................................................... Bilaga 35/h 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 67 
Kommunstyrelsen noterade årsredovisningarna för Nacka Stadshus AB och Nacka 
Energi AB. 
Årsredovisningarna överlämnades till årsstämma för Nacka Stadshus AB utan instrukt-
ioner till kommunens ombud. 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för 
Nacka Stadshus AB samt Nacka Energi AB för år 2009 till protokollet. 
 
Yrkanden 
Kerstin Nöre Söderbaum yrkade att ärendet återremitteras för att utreda möjligheter för 
Nacka Energi AB att med bibehållen vinst satsa på uppmuntran till medborgare och 
företag att installera solceller och andra energisparande åtgärder. 
 
Erik Langby yrkade avslag på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande och bifall till kom-
munstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Erik Langbys yrkande mot Kerstin Nöre Söder-
baums yrkande och fann att Langbys yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 54 röster för Langbys yrkande och 3 röster för Nöre 
Söderbaums yrkande. 4 ledamöter avstod från att rösta. Kommunfullmäktige hades så-
ledes Erik Langbys yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 35/i 
 
Reservationer 
Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Miljöpartiet i Nacka vill att Nacka Energi får behålla sina miljoner istället för att ge 
koncernbidrag, att de fortsätter att satsa på miljöförbättrande åtgärder, att de uppmuntrar 
kommunens medborgare och företag att producera egen el och att taxan inte ska höjas.” 
 
Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp. 
 
”Vi kan konstatera att NEAB gjort ett överskott på över 10 miljoner. De stora taxeök-
ningar som beslutades av moderater och kristdemokrater, och som socialdemokraterna 
var emot, hade alltså inte behövts. En lägre taxa, till fromma för medborgarna i Nacka, 
hade varit både rimlig och möjlig.” 
 
 
- - - - - 
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§ 64 KFKS 2008/599-041 
 
Årsredovisning 2009 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige noterar årsredovisning 2009 för Nacka kommun till protokollet. 
 
Ärendet 
Årets balanskravsresultat blev 71 mkr vilket är en förbättring jämfört med 2008 (62 
mkr) och nära 70 mkr bättre än budget. Det förbättrade resultatet beror i huvudsak på att 
Social- och äldrenämnden redovisar ett resultat 86 mkr bättre än budget. Av övriga 
nämnder redovisar kommunstyrelsen -17 mkr, varav produktionen står för -16 mkr jäm-
fört med budget. Utbildningsnämnden redovisar -13 mkr, Tekniska nämnden -3 mkr 
samt Fritidsnämnden ett överskott på 2 mkr. Årets resultat blev 157 mkr vilket är en 
försämring jämfört med 2008 (194 mkr) men en förbättring jämfört med budget(62 
mkr). Försäljning av tomträtter inbringade 85 mkr (126 mkr) i realisationsvinster vilket 
var bättre än budgeterade 50 mkr. Skattenettot ökade med 2,9 % (6,4 %) och den mins-
kade ökningstakten beror framförallt på försämrad konjunktur. Utfallsprognosen har 
dock kraftigt förbättrats jämfört med prognoserna i början på året.  
 
Det ekonomiska resultatet är således positivt och den samlade bedömningen är att läget 
är ”OK” när det gäller god ekonomisk hushållning. Alla övergripande mål bedöms vara 
”OK” eller ”Bra”. Det övergripande målet kommunal ekonomi balans, som väger tungt i 
bedömningen, bedöms vara ”OK” eftersom de finansiella nyckeltalen uppnås för 2009. 
Det finns dock flera verksamheter som redovisar underskott. De övergripande målen 
valfrihet och lägsta möjliga skattesats och påverkbara avgifter bedöms vara ”Bra” vil-
ket är en förändring jämfört med 2008 då lägena var ”OK”.  
 
Den totala sjukfrånvaron minskade med 2,2 procentenheter till 5,7 procent och minsk-
ningen var störst jämfört med fem andra stockholmskommuner.  
 
Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 29 mars 2010 § 71 ................................ Bilaga36/a 
Årsredovisning 2009 ..................................................................................... Bilaga 36/b 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen 29 mars 2010 § 71 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera årsredovisning 2009 för Nacka 
kommun till protokollet. 
 
Yrkanden 
Erik Langby yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson och Eva Öhbom Ekdahl 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp. 
 
”Vi noterar att till och med majoriteten själv medger att markpolitiken ’har brister’ (si-
dan 20). Sent ska syndarn vakna – att markpolitiken är ett misslyckande har vi social-
demokrater påpekat i årtionden. Misslyckandet när det gäller markpolitiken återspeglar 
sig bland annat i bostadspolitiken. Under en lång följd av år har andelen bostadsrätter 
ökat på hyrebostädernas bekostnad. När nu moderaterna äntligen börjar intressera sig 
också för hyresrätterna visar det sig att bristen på kommunägd mark lägger krokben för 
ambitionerna – ett initiativ från miljö- och stadsbyggnadsnämnden att inventera kom-
munal mark, lämplig för bostadsbyggande, visar sig bli en tummetott och inte en rock. 
Vi kan också konstatera att av underskottet i utbildningsnämndens bokslut på 13,3 mkr 
hänför sig ca 3 mkr till ökade kostnader för modersmålsundervisning och stöd till barn i 
behov av särskilt stöd inom förskolan. Det är bra att modersmålsundervisningen nu tar 
större plats, vilket betyder att fler barn nu får ta del av undervisning i sitt modersmål. 
Det i sin tur innebär att de får en bättre start i livet. Vi socialdemokrater har länge sla-
gits för denna rättighet och nu kan vi se början på en utveckling med än fler barn som 
får denna undervisning. 
 
När det gäller barn med särskilda behov är vi mer oroade: det kan vara ännu fler barn 
som har sådana behov, men vi har inte ar upptäckt dem. Slutsatsen av 2009 års bokslut 
för utbildningsnämnden är att i nästa års budget måste det finnas mer pengar till likvär-
dighetsgarantin. 
 
Skatteunderlaget blev betydligt bättre än prognos, vilket bl.a. gjort att det blivit över-
skott. Dessutom är det stora överskott inom socialnämndens område. Vi kan konstatera 
att de pengarna behövts i t.ex. förskolan, för att minska barngruppernas storlek. Vi ser 
också med oro på att kulturen går med underskott, i mångt och mycket p.g.a. av att den 
moderatstyrda majoriteten inför nya system som inte gagnar eller tar hänsyn till verk-
samheten. Som vanligt får systemen gå före innehållet, och ’fort och fel’ präglar ett an-
tal beslut.” 
 
Stefan Saläng lät anteckna följande till protokollet för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Från Folkpartiets sida anser vi att ytterligare ansträngningar måste göras för att åter-
vinna kommunens nedlagda kostnader för trafikanordningar mm på 5 mkr  i anslutning 
till exploateringsavtalet med Fredells Trävaru AB. Om så inte sker, blir det Nackas 
skattebetalare som får stå för notan.” 
 
Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande till protokollet. 
 
”God livsmiljö och långsiktigt hållbar utveckling är ett väsentligt mål för Nacka kom-
mun och miljöpartiet vill att Nacka kommun prioriterar miljön med utveckling till lång-
siktigt hållbara samhällen, ekologiskt, ekonomiskt och socialt. I årsredovisningen och 
bokslutet redovisas att kommunen ska arbeta för minskad klimatpåverkan och det pre-
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senteras som att så sker, men bokslutet är härvidlag vilseledande. Här saknas uppgifter 
om biltrafikens koldioxidutsläpp totalt i Nacka kommun från år 1990 och framåt. I bok-
slutet redovisas också att kommunen ska arbeta för att biltrafikens andel av den totala 
trafiken ska minska. Här saknas uppgifter om biltrafikökningar från år 1990 och framåt 
och om hur biltrafikandel har förändrats från år 1990 och framåt. I samband med den 
privatiserade vården av äldre tex förekommer ökade biltransporter, vilket bör utredas 
och åtgärdas. 
 
Klimatproblemen orsakade av bland annat koldioxidutsläpp från bilar måste hanteras nu 
och biltrafiken måste minskas också i Nacka kommun.  Satsningar måste göras framför 
allt på spårburen kollektivtrafik. Nacka har under en lång följd av år byggt för biltrafik-
ökning utan hänsyn till sedan länge kända miljöproblem . Detta beskrivs i tjänsteskri-
velsen 20090807 med bland annat följande, ”som en följd av Nackas omfattande bo-
stadsbyggande bedöms trafiken på Värmdöleden öka med omkring 30% inom 10-15 år.  
Attraktiva köpcentra i Nacka, Forum Nacka och Sickla köpkvarter skapar ny biltrafik 
...Södra Länken är en mycket bra transportlänk för fordonstrafik, men den stängs ofta av 
då den behövs som mest, under högtrafik.” Av detta drar man sedan slutsatsen att det 
behövs fler bilvägar/biltrafiksatsningar, Förbifart Stockholm, Östlig förbindelse, 
Ryssbergsbro och ny Skurubro till exempel, vilka satsningar vi miljöpartister vill ha till 
spårtrafik, annan kollektivtrafik, gång- och cykelbaner . Även miljöbilar tar plats och 
sprider giftiga partiklar. Vi vill satsa på spårtrafik över Skurubron och spårtrafik till 
Värmdö , förbättrad Saltsjöbana,   reviderad Danvikslösen med tågtrafik kvar i berget, 
naturreservat i Ryssbergen,  fler gång- och cykelstråk bland annat.  
 
Majoriteten exploaterar kommunen med ett antal för kommuninvånarna mycket kost-
samma projekt tillika ohållbara ekologiskt, ekonomiskt eller socialt. Projekt Älgö och 
förslag till Ryssbergsbro/Svindersviksbro kommer att belasta kommuninvånarna med 
flera hundra miljoner kronor, pengar som kan användas till förbättrande miljöåtgärder, 
vård, skola, omsorg. Miljöpartiet efterlyser ett mer måttfullt byggande med bevarande 
av Nackas stränder och skogar med höga naturvärden. Vad som behövs avseende bostä-
der är hyresrätter till rimliga priser.   
 
Nacka kommun är på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att man ska 
bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt hållbara 
samhället som ett övergripande mål för sin verksamhet. Bibehåll biologisk mångfald, 
förbruka inte ändliga resurser, tillför inte naturfrämmande ämnen och medverka till en 
rättvis fördelning av jordens resurser är självklara målsättningar i planarbetet för en 
ekokommun. Rent vatten är en bristvara. Stadsutvecklingens största utmaning framöver 
är att skapa kretsloppssamhällen. Detta måste hanteras redan nu. 
 
Ingmar Sahlgren lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Allianspartierna har skött budgeten bra för 2009. Men eftersom centerpartiet denna 
mandatperiod, av olika skäl, valt att inte formellt ingå i majoriteten, lade vi ett eget för-
slag till budget för 2009 innehållande bland annat en skattesänkning på 10 öre. Tyvärr 
röstades vårt skattesänkningsförslag ned av alla andra partier i kommunfullmäktige in-
klusive moderaterna, folkpartiet och kristdemokraterna. Bokslutets resultat visar nu att 
en sänkning hade varit fullt möjlig och realistisk. Om vårt förslag hade gått igenom 
hade det inneburit att skattebetalarna i Nacka skulle ha fått mer pengar i plånboken.  
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Centerpartiets mål är att inte låna pengar från skattebetalarna bara för att få ett stort 
överskott i bokslutet. Vårt mål är att gå plus minus noll som vi redogjorde för i vårt för-
slag till budget för 2009.” 
- - - - - 
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§ 65 KFKS 2008/599-041 
 
Ansvarsfrihet för kommunstyrelsen och nämnderna 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvars-
frihet. 
 
Ärendet 
Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och nämnderna har bedrivit verksamheten 
på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har också 
bedömt att räkenskaperna är rättvisande och att den interna kontrollen har varit tillräck-
lig, varmed de tillstyrker att ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna beviljas 
ansvarsfrihet. Kommunfullmäktige delar bedömningen och beviljar att ansvarsfrihet. 
 
Handlingar i ärendet 
Presidieförslag ansvarsfrihet för 2009 ........................................................... Bilaga 37/a 
Revisionsberättelse för år 2009 ..................................................................... Bilaga 37/b 
Revisorernas verksamhetsredogörelse år 2009 ............................................. Bilaga 37/c 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 66 KFKS 2009/666-700 
 
Kundvalssystem inom sysselsättning för personer med 
psykiska funktionsnedsättningar 
 
Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar införa kundvalssystem inom sysselsättning för perso-

ner med psykiska funktionsnedsättningar fr.o.m. den 1 juni 2010. 
 
2. Kommunfullmäktige fastställer checkbelopp enligt följande: 
 
Sysselsättning i grupp Kronor per halvdag 

kommunal anordnare 
Kronor per halvdag 
privat anordnare 

 382 405 
Individuell sysselsätt-
ning, extern arbetsplats 

Kr per månad 
kommunal anordnare 

Kr per månad 
privat anordnare 

Kartläggning, 3 mån 4 600 4 876 
Uppföljning 1 400 1 484 

 
Ärendet 
Sysselsättning beviljas som individuellt behovsprövat bistånd enligt 4 kap. 1 § social-
tjänstlagen till personer med psykiska eller neuropsykiatriska funktionsnedsättningar, 
för närvarande cirka 90 personer. 
 
Även om det redan finns ett relativt brett utbud av sysselsättning förväntas ett kundval 
bidra till ytterligare kvalitetskonkurrens, med ökad specialisering och bredd på insatser-
na.Checkkonstruktionen baserar sig på halvdagsersättning för sysselsättning i grupp, 
respektive månadsersättning för individuell sysselsättning på externa arbetsplatser. 
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 8 februari 2010, § 38 ...................... Bilaga 22/a 
Tjänsteskrivelse den 28 december 2009 ......................................................  . Bilaga 22/b 
Protokollsutdrag Social- och äldrenämnden den 15 december 2009, § 230  . Bilaga 22/c 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 8 februari 2010, § 38 

1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar införa kundvalssy-
stem inom sysselsättning för personer med psykiska funktionsnedsättningar 
fr.o.m. den 1 juni 2010. 

 
2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer checkbelopp enligt 

följande: 
 
Sysselsättning i grupp Kronor per halvdag 

kommunal anordnare 
Kronor per halvdag 
privat anordnare 

 382 405 
Individuell sysselsätt-
ning, extern arbetsplats 

Kr per månad 
kommunal anordnare 

Kr per månad 
privat anordnare 

Kartläggning, 3 mån 4 600 4 876 
Uppföljning 1 400 1 484 
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Beslut i Social- och äldrenämnden den 15 december, § 230 
Social- och äldrenämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

1. Kommunfullmäktige beslutar införa kundvalssystem inom sysselsättning för 
personer med psykiska funktionsnedsättningar fr.o.m. den 1 juni 2010. 

 
2. Kommunfullmäktige fastställer checkbelopp enligt följande: 

 
Sysselsättning i grupp Kronor per halvdag 

kommunal anordnare 
Kronor per halvdag 
privat anordnare 

 382 405 
Individuell sysselsätt-
ning, extern arbetsplats 

Kr per månad 
kommunal anordnare 

Kr per månad 
privat anordnare 

Kartläggning, 3 mån 4 600 4 876 
Uppföljning 1 400 1 484 

3. Social- och äldrenämnden uppdrar åt socialdirektören att utarbeta ickevalsalter-
nativ och tillämpningsanvisningar till Nacka kommuns generella villkor i kund-
valssystem, under förutsättning att Kommunfullmäktige beslutar enligt ovan. 

 
Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson, Birgitta Westman 
och Johan Wouters bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Gunnel Nyman Gräff yrkade med instämmande av Kerstin Nöre Söderbaum, att ärendet 
skulle återremitteras för att ta fram en ny tjänsteskrivelse som bättre beskriver hur 
checkkonstruktionen förväntas påverka sysselsättningens kvalitet och betydelse för 
målgruppen.  
 
Hediye Güzel yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Gunnel nyman Gräffs yrkande om återremiss. 
 
Med avslag på Hediye Güzels yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
 
Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade 
sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Tjänsteskrivelsen gällande kundvalssystem inom sysselsättning för personer med psy-
kiska funktionsnedsättningar är otydligt skriven. Otydligheten gör det omöjligt för oss 
att ta ställning till hur checkkonstruktionen kommer att påverka sysselsättningens kva-
lité och betydelse för berörd målgrupp. Vi är för kundvalssystemet för målgruppen, men 
kan inte ta ställning till checkbeloppen och anser därför att ärendet ska återremitteras.” 
 
Hediye Güzel anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
Kerstin Nöre Söderbaum anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet och ingav följande. 
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”Miljöpartiet stödjer krav på kontrollmöjlighet och konsekvensanalys och vi ställer oss 
bakom socialdemokraternas reservation.” 
- - - - - 
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§ 67 KFKS 2010/93-709 
 
Kundval för korttidsvistelse enligt LSS 
 
Beslut 
Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen återremitteras 
ärendet för att för att göra en ordentlig konsekvensanalys avseende ersättningsnivåernas 
möjligheter att för verksamheterna skapa god kvalitet. 
 
Ärendet 
Syftet med korttidsvistelse är att ge den enskilde möjligheten till rekreation och mil-
jöombyte och/eller tillfälle till avlösning för anhöriga. 
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010, § 64 ................. Bilaga 38/a 
Protokollsutdrag från Social- och äldrenämnden 16 februari 2010, § 18....  . Bilaga 38/b 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 23 februari 2010 ...........................  . Bilaga 38/c 
Villkor ..........................................................................................................  . Bilaga 38/d 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 64 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att från och med den 1 januari 2011 införa kund-
valssystem för korttidsvistelse enligt lagen om stöd och service till vissa funkt-
ionshindrade. 
 

2. Kommunfullmäktige fastställer checkbelopp enligt följande. 
 
Kommunal 
anordnare 

Kronor per 
dygn 

Privat 
anordnare 

Kronor per 
dygn 

Nivå 1   3 000 Nivå 1   3 180 
Nivå 2   3 600 Nivå 2   3 816 
Nivå 3   4 200 Nivå 3   4 452 

 
Beslut i Social- och äldrenämnden 16 februari 2010, § 18 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att från och med den 1 januari 2011 införa kund-
valssystem för korttidsvistelse enligt lagen om stöd och service till vissa funkt-
ionshindrade. 

2. Kommunfullmäktige fastställer checkbelopp enligt följande. 
Kommunal 
anordnare 

Kronor per 
dygn 

Privat 
anordnare 

Kronor per 
dygn 

Nivå 1   3 000 Nivå 1   3 180 
Nivå 2   3 600 Nivå 2   3 816 
Nivå 3   4 200 Nivå 3 4 452 

 
3. Social- och äldrenämnden beslutar att anta bilagda villkor under förutsättning att 

kommunfullmäktige beslutar enligt ovan. 
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4. Social- och äldrenämnden beslutar att den kommunala produktionen Verksam-
hetsområdet Sociala Stödresurser ska utgöra ickevalsalternativ enligt 9 kap 2 § 
Lagen om Valfrihetssystem 

 
Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff yrkade med instämmande av Kerstin Nöre Söderbaum att ärendet 
skulle återremitteras för att göra en ordentlig konsekvensanalys avseende ersättningsni-
våernas möjligheter att för verksamheterna skapa god kvalitet. 
 
Eva Öhbom Ekdahl yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson, Birgitta Westman 
och Johan Wouters, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Hediye Güzel yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande om återremiss och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
40 röster mot Nyman Gräffs yrkande och 21 röster för det. Med stöd av bestämmelserna 
om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen hade kommunfullmäktige således be-
slutat återremittera ärendet i enlighet med Gunnel Nyman Gräffs yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 38/e 
 
Reservation 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig för den socialdemokratiska gruppen mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Det är ofta de med de lägsta inkomsterna, som inte sällan är ensamstående mödrar, 
som har störst behov av kollo för sitt barn under sommaren. Dessa personer har oftast 
inte råd att resa med sitt barn på någon sommarsemester. Vi vill därför ändra på den 
föreslagna kollotaxan för dem med lägst inkomster.” 
 
Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Från Folkpartiets sida ser vi i grunden positivt på införande av checksystem för kort-
tidsvistelse enligt LSS. Det är en poäng att signalera förändringen i god tid och ge ut-
rymme för alla aktörer att förbereda sig. Däremot betraktar vi de föreslagna ersättnings-
nivåerna som preliminära i avvaktan på slutligt beslut i samband med budgeten för 
2010. ” 
 
 
 
 
 
Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 
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”Positivt att man återremitterar ärendet för en konsekvensanalys av ersättningsnivåernas 
betydelse för kvalitet och nivåplaceringar.” 
- - - - - 
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§ 68 KFKS 2009/380  
 
Ändring av fastställda checkbelopp av arbetsmarknadsin-
satser 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer beloppen exkl. moms enligt följande. 
 
 
Nivå 

Kronor 
per åta‐
gande 

Nivå 1  10 000 

Nivå 2  20 000 

Nivå 3  30 000 

Nivå 4  50 000 

Nivå 5  80 000 

 
Ärendet 
Vid kommunfullmäktiges beslut i september 2009 att införa kundval för arbetsmark-
nadsinsatser fattades beslut om ersättningsnivåer på felaktiga grunder. Eftersom arbets-
marknadsinsatser inte jämställs med sociala omsorger är verksamheten belagd med 
moms. Kommunala anordnare skall därför ha samma ersättning som de privata. 
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010, § 65 ................. Bilaga 39/a 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 24 februari 2010 ...........................  . Bilaga 39/b 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 65 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fastställa beloppen exkl. moms enligt 
följande. 
 
 
Nivå 

Kronor 
per åta‐
gande 

Nivå 1  10 000 

Nivå 2  20 000 

Nivå 3  30 000 

Nivå 4  50 000 

Nivå 5  80 000 

 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
- - - - - 
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§ 69 KFKS 2007/73 
 
Konsten i det offentliga rummet 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige antar visionen ” Den öppna konsten ska bjuda in, beröra och 

berika människor och mötesplatser” för konsten i det offentliga rummet i Nacka. 
2. Kommunfullmäktige antar föreslagen strategi för arbetet med offentlig konst i 

Nacka 
3. Kulturnämnden får det samlade ansvaret för arbetet med offentlig konst i Nacka. 

Ansvaret ska tillföras § 2B i nämndens reglemente. 
4. Mål och nyckeltal för offentlig konst ska utarbetas för berörda nämnder i mål och 

budget från och med 2011. 
5. Tekniska nämnden får ansvar för drift och underhåll av den offentliga konsten på 

allmän plats. Ansvaret ska tillföras § 2D i nämndens reglemente. 
6. Kommunstyrelsen får ansvar för utveckling och projektering av konst i samband 

med ny- och ombyggnation av kommunens fastigheter och anläggningar. Ansvaret 
ska tillföras kommunstyrelsens reglemente, punkten I. 

7. Berörda nämnder får i uppdrag att verka för att fler aktörer i Nacka utvecklar konst-
närlig gestaltning i linje med visionen för offentlig konst i samband med exploate-
ringsprojekt och förnyelseområden. 

8. Kulturnämnden tillförs 500 000 kronor under 2010 för att kunna genomföra inven-
tering av konst och implementering av den nya konstprocessen.  
 

Ärendet 
Kulturnämnden har utrett hur kommunens samlade arbete med den offentliga konsten i 
Nacka kan utvecklas. Projektet Öppna konsten har resulterat i följande vision och stra-
tegi för arbetet med offentlig konst i Nacka; Den öppna konsten ska bjuda in, beröra 
och berika människor och mötesplatser. Tre strategiska grundvalar ska gälla: 1) Offent-
lig konst ska vara kommunicerad och tillgänglig. 2) Det offentliga rummet som plats för 
konst ska utvecklas medvetet och över tid. 3)  
 
Det ska finnas en tydlig ansvarsfördelning och process för arbetet med offentlig konst. 
Kulturnämnden får det samlade ansvaret för offentlig konst och kommunen ska utarbeta 
mål och nyckeltal för offentlig konst för berörda nämnder och verksamheter fr.o.m. 
2011. Tekniska nämnden ska ansvara för drift och underhåll av den offentliga konsten. 
Kommunstyrelsen får ansvar för utveckling och projektering av konst i samband med 
ny- och ombyggnation av kommunens fastigheter och anläggningar. Berörda nämnder 
får i uppdrag att verka för att fler aktörer i Nacka utvecklar konstnärlig gestaltning i 
linje med visionen för offentlig konst i samband med exploateringsprojekt och utveckl-
ing av förnyelseområden.  
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Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 8 februari 2010, § 41  ..................... Bilaga 23/a 
Protokollsutdrag kulturnämnden den 23 september 2009, § 38  ................... Bilaga 23/b 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2010  ........................ Bilaga 23/c  
Projektdirektiv – konsten i det offentliga rummet  ........................................ Bilaga 23/d  
Projektrapport – Öppna konsten  ................................................................... Bilaga 23/e  
Remissyttranden  ........................................................................................... Bilaga 23/f  
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunfullmäktige den 8 mars 2010 § 37 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 8 februari 2010, § 41 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige antar visionen ” Den öppna konsten ska bjuda in, beröra och 

berika människor och mötesplatser” för konsten i det offentliga rummet i Nacka. 
2. Kommunfullmäktige antar föreslagen strategi för arbetet med offentlig konst i 

Nacka 
3. Kulturnämnden får det samlade ansvaret för arbetet med offentlig konst i Nacka. 

Ansvaret ska tillföras § 2B i nämndens reglemente. 
4. Mål och nyckeltal för offentlig konst ska utarbetas för berörda nämnder i mål och 

budget från och med 2011. 
5. Tekniska nämnden får ansvar för drift och underhåll av den offentliga konsten på 

allmän plats. Ansvaret ska tillföras § 2D i nämndens reglemente. 
6. Kommunstyrelsen får ansvar för utveckling och projektering av konst i samband 

med ny- och ombyggnation av kommunens fastigheter och anläggningar. Ansvaret 
ska tillföras kommunstyrelsens reglemente, punkten I. 

7. Berörda nämnder får i uppdrag att verka för att fler aktörer i Nacka utvecklar 
konstnärlig gestaltning i linje med visionen för offentlig konst i samband med ex-
ploateringsprojekt och förnyelseområden. 

8. Medel för Kulturnämnden respektive Tekniska nämnden för upprättande av förslag 
prövas inför budget 2011.  

 
Yrkanden 
Tobias Nässén yrkade, med instämmande av Lennart Nilsson, Johan Wouters, Christina 
Ståldal, Kerstin Nöre Söderbaum, Gunnel Nyman Gräff, Rolf Wasteson, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
Protokollsanteckning  
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Även om detta är ett investeringsärende vill vi socialdemokrater passa på att göra föl-
jande medskick. Det är av stor vikt att medarbetarna i stadshuset, både de som sitter där 
idag och som genom förändrad utformning av huset kommer att flytta in, får ett reellt 
medinflytande. Att driva ett ”koncept” får inte bli ett ändamål i sig själv. Medarbetarnas 
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medverkan och inflytande får inte bli kosmetika, och ledning och inhyrda konsulter 
måste vara lyhörda för olika behov.  
 
Självklart kommer huset att bli anpassat för personer med olika funktionshinder (både 
externa och interna), något annat kan vi inte föreställa oss. Men det känns som om detta 
behöver bli tydligare, och att inte bara synliga utan också ’osynliga’ funktionshinder 
finns med i det arbetet.” 
 
 
 
- - - - - 
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§ 70 KFKS 2010/109-817 
 
Taxa för kolloverksamhet 2010 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer taxa för vistelse på kollo 2010 enligt följande. 

Kollotaxa per dygn för familjer med ett barn  
 Familjens sammanlagda må-

nadsinkomst,före skatt 
2010 

Nivå 1 0 – 25 000 kr 75 kr 
Nivå 2 25 001-50 000 kr 150 kr 
Nivå 3 50 001 < 250 kr 
 
Syskonrabatt på ovanstående respektive avgift är 20 % för barn nr 2, 30 % för barn nr 3 
och 40 % för barn 4. 
  
Ärendet 
Fritidsnämnden har tecknat ett avtal med Stiftelsen Barnens Dag om 40 kolloplatser 
under sommaren 2010. Kollo syftar till ge barn och ungdomar möjlighet till en vistelse 
under 8 – 14 dagar på en sommargård utanför staden. Det är en heldygnsomsorg med 
helpension som leds och organiseras av personal med adekvat utbildning och erfarenhet.  
 
Taxan för kolloverksamhet är inkomstprövad utifrån familjens sammanlagda månadsin-
komst. Därmed ska det bli möjligt för alla barn att få åka på kollo oberoende av famil-
jens inkomst. 
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 63 .................. Bilaga 40/a 
Protokollsutdrag från Fritidsnämnden den 18 februari 2010 § 5 ................  . Bilaga 40/b 
Park & Fritids tjänsteskrivelse 26 februari 2010 .........................................  . Bilaga 40/c 
  
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 63 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa taxa för vistelse på kollo 
2010 enligt följande. 

Kollotaxa per dygn för familjer med ett barn  
 Familjens sammanlagda må-

nadsinkomst,före skatt 
2010 

Nivå 1 0 – 25 000 kr 75 kr 
Nivå 2 25 001-50 000 kr 150 kr 
Nivå 3 50 001 < 250 kr 
 
Syskonrabatt på ovanstående respektive avgift är 20 % för barn nr 2, 30 % för barn nr 3 
och 40 % för barn 4. 
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Beslut i Fritidsnämnden den 18 februari 2010 § 5 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fastställa taxa för vistelse på kollo 
2010 enligt följande. 

Kollotaxa per dygn för familjer med ett barn  
 Familjens sammanlagda må-

nadsinkomst,före skatt 
2010 

Nivå 1 0 – 25 000 kr 75 kr 
Nivå 2 25 001-50 000 kr 150 kr 
Nivå 3 50 001 < 250 kr 
 
Syskonrabatt på ovanstående respektive avgift är 20 % för barn nr 2, 30 % för barn nr 3 
och 40 % för barn 4. 
 
Yrkanden 
Erik Langby yrkade, med instämmande av Torsten Lindholm och Birgitta Westman, 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Susanne Ekblom yrkade, med instämmande av Ingmar Sahlgren, Rolf Wasteson, Ker-
stin Nöre Söderbaum och Christina Ståldal, att den föreslagna kollotaxan skulle ändras 
för dem med lägst inkomster, enligt följande: 
 
Kollotaxa per dygn för familjer med ett barn 
 Familjens sammanlagda må-

nadsinkomst,före skatt 
2010 

Nivå 1 0 – 15 000 kr 25 kr 
Nivå 2 15 000-25 000 kr 50 kr 
Nivå 3 25 000-50 000 kr 100 kr 
Nivå 4 50 000 < 250 kr 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Erik Langbys yrkande mot Susanne Ekbloms yr-
kande och fann att Erik Langbys yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verk-
ställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Erik Langbys yrkande och 22 röster för 
Susanne Ekbloms yrkande. Kommunfullmäktige hades således bifallit Erik Langbys 
yrkande. En ledamot avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 40/d 
 
Reservationer 
Susanne Ekblom anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet och ingav följande. 
 
”Det är ofta de med de lägsta inkomsterna, som inte sällan är ensamstående mödrar, 
som har störst behov av kolla för sitt barn under sommaren. Dessa personer har oftast 
inte råd att resa med sitt barn på någon sommarsemester. Vi vill därför ändra den före-
slagna nivån enligt följande: 
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Nivå 1: 0-15 000 kronor   25 kronor per dag 
Nivå 2: 15 000-25 000 kronor   50 kronor per dag 
Nivå 3: 25 000-50 000 kronor 100 kronor per dag 
Nivå 4: 50 000 kronor - 250 kronor per dag” 
 
Rolf Wasteson anmälde att partiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Kerstin Nöre Söderbaum anmälde att partiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot be-
slutet och ingav följande. 
 
”Miljöpartiet förordar lägre avgifter, så att alla som behöver kolloverksamhet inte hind-
ras av avgifterna.” 
 
Christina Ståldal anmälde att partiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 71 KFKS 2010/100-269 
 
Taxa för upplåtelse av offentlig plats och annan kommu-
nal mark för reklamanordning 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen särskild taxa för upplåtelse av offentlig plats och 
annan kommunal mark för reklamanordning. 
 
  Zon 1  Zon 2 

  Anordning  pris (kr/m2/år)  pris (kr/m2/år)  yta (m2)  tid 

1  reklamtavla   1460 1060  max 15  1 år 

2  mindre reklamskylt  600 600  max 2  1 år 

3  verksamhetsskylt  1460 1060  max 15  1 år 

4  Tillfällig affischering om 
lokalt evenemang  0 kr 0 kr 

5  Valaffischer, valbodar  0 kr 0 kr 

6  Allmännyttiga ändamål, 
skylt* 

0 kr om inget reklaminslag, 
annars enligt punkt 3

0 kr om inget reklaminslag, 
annars enligt punkt 3  max 15  1år  

*) Med allmännyttiga ändamål menas anläggning uppförd av kommunen som tex. museer, vårdcentraler, 
idrottsanläggningar, skolor som är till för allmänhetens nyttjande. 
 
Ärendet 
Flera företag har de senaste åren har önskat skriva avtal om reklamtavlor på kommu-
nens mark. Handläggande enheter har haft svårt att förhålla sig till dessa företag på ett 
tydligt och likartat sätt då regler för reklamskyltars placering med tillhörande taxa har 
saknats. Tekniska nämnden har antagit ett regelverk som preciserar kommunens policy 
för reklamskyltars placering på kommunens mark samt föreslagit den taxa för upplåtelse 
av sådan reklamplats som kommunfullmäktige har beslutat om. 
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010, § 62 ................. Bilaga 41/a 
Protokollsutdrag från Tekniska nämnden den 16 februari 2010 § 24 .........  . Bilaga 41/b 
Trafik & Vägs tjänsteskrivelse 24 februari 2010 ........................................  . Bilaga 41/c 
Riktlinjer för skyltar ....................................................................................  . Bilaga 41/d 
Tjänsteskrivelse till Tekniska nämnden den 4 februari 2010 ......................  . Bilaga 41/e 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 62 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta föreslagen särskild taxa för upplå-
telse av offentlig plats och annan kommunal mark för reklamanordning. 
 
  Zon 1  Zon 2 

  Anordning  pris (kr/m2/år)  pris (kr/m2/år)  yta (m2)  tid 

1  reklamtavla   1460 1060  max 15  1 år 

2  mindre reklamskylt  600 600  max 2  1 år 

3  verksamhetsskylt  1460 1060  max 15  1 år 

4  Tillfällig affischering om  0 kr 0 kr 
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lokalt evenemang 

5  Valaffischer, valbodar  0 kr 0 kr 

6  Allmännyttiga ändamål, 
skylt* 

0 kr om inget reklaminslag, 
annars enligt punkt 3

0 kr om inget reklaminslag, 
annars enligt punkt 3  max 15  1år  

*) Med allmännyttiga ändamål menas anläggning uppförd av kommunen som tex. museer, vårdcentraler, 
idrottsanläggningar, skolor som är till för allmänhetens nyttjande. 
 
Beslut i Tekniska nämnden den 16 februari 2010 § 24 
Tekniska nämnden antog föreslaget regelverk för upplåtelse av offentlig plats och annan 
kommunal mark för reklamanordning. 
 
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige anta nedan föreslagen särskild taxa för 
upplåtelse av offentlig plats och annan kommunal mark för reklamanordning. 
 
Yrkanden 
Ingmar Sahlgren yrkade att kommunfullmäktige skulle besluta att hyra ska utgå om en 
skylt omhändertagits. 
 
Roland von Malmborg yrkade att ärendet skulle återremitteras för att 1) klarare avgöra 
vem som tillåter utplacering och 2) utreda restriktioner på reklamens innehåll. 
 
Ingegerd Thorngren yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Roland von Malmborgs yrkande om återremiss. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Ingegerd Thorngrens yrkande att bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktige avslog Ingmar Sahlgrens tilläggsyrkande. 
 
- - - - - 
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§ 72 KFKS 2010/124-373 
 
Intentionsavtal för fullföljande av Stockholms Ström 
Storstockholms framtida stam- och regionnät för elför-
sörjning 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner föreslaget intentionsavtal mellan Nacka kommun, 
Svenska kraftnät, Vattenfall eldistribution AB och Fortum Distribution AB. Intentions-
avtalet innebär att Nacka kommun medfinansierar Stockholm Ström med 100 miljoner 
kr (prisnivå 2008).  
 
Ärendet 
Den av Stockholm Ström föreslagna utbyggnaden/omstruktureringen av stam- och reg-
ionnätet för elförsörjningen i Storstockholm berör markägare som kommunerna Bot-
kyrka, Danderyd, Huddinge, Järfälla, Lidingö, Nacka, Sollentuna, Stockholm, Sundby-
berg och Täby samt ett antal företag och privatpersoner. 
  
För att bidra till att fullfölja denna utbyggnad/omstrukturering vad gäller energiförsörj-
ningen behöver ett intentionsavtal tecknas mellan Nacka kommun, Svenska kraftnät, 
Vattenfall eldistribution AB och Fortum Distribution AB.   
 
Intentionsavtalet innebär att Stockholm Ström medfinansieras av Nacka kommun med 
100 miljoner kr (prisnivå 2008). Beloppet har beräknats utifrån de exploaterings- och 
miljövinster som kan uppstå vid avvecklingen av 70 kV luftledningen Kungshamn-
Björknäs transformatorstation och de parallella 70 kV luftledningarna Björknäs trans-
formatorstation-Krokhöjden-Myrsjöskolan, som planeras vara genomförd 2013-2015. 
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010, § 57 ................. Bilaga 42/a 
Planenhetens tjänsteskrivelse 11 mars 2010................................................  . Bilaga 42/b 
Förslag till intentionsavtal med bilaga 1 ....................................................... Bilaga 42/c 
Karta .............................................................................................................. Bilaga 42/d 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 57 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att godkänna föreslaget intentionsavtal 
mellan Nacka kommun, Svenska kraftnät, Vattenfall eldistribution AB och Fortum Dis-
tribution AB. Intentionsavtalet innebär att Nacka kommun medfinansierar Stockholm 
Ström med 100 miljoner kr (prisnivå 2008).  
 
Yrkanden 
Kerstin Nöre Söderbaum yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för en 
annan finansieringslösning. I andra hand yrkade hon avslag på kommunstyrelsens för-
slag. Christina Ståldal instämde i dessa yrkanden. 
 
Ingmar Sahlgren yrkade, med instämmande av Erik Langby, Stefan Saläng och Torsten 
Lindholm, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande om återremiss 
och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen av-
gavs 44 röster mot Nöre Söderbaums yrkande och 5 röster för det. Kommunfullmäktige 
hade således beslutat avslå Nöre Söderbaums yrkande om återremiss. 11 ledamöter av-
stod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 42/e 
 
Kommunfullmäktige beslutade därefter att i enlighet med Ingmar Sahlgrens yrkande 
bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer 
Kerstin Nöre Söderbaumanmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot 
beslutet och ingav följande. 
 
”Miljöpartiet reserverar sig till att ingå avtal som ska betalas med kommande exploate-
ringar för en summa av 100 miljoner kr för att inte drabba kommuninvånarna. Man 
måste utreda och redovisa alternativ till att exploatera. Naturmiljöer måste skyddas från 
exploatering.” 
 
Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng antecknade följande till protokollet. 
 
”Folkpartiet stödjer förslaget att pröva markförläggning av högspänningsledningar inom 
nordöstra Skuru och Björknäs/Orminge. Förslaget rymmer intressanta möjligheter till 
att använda marken bättre och tydliga miljövinster. I den fortsatta hanteringen kommer 
vi särskilt bevaka två aspekter: exploateringen får inte leda Nackas gröna kilar in-
skränks och att kommunens slutliga medfinansieringsåtagande kopplas till faktiskt ge-
nomförda projekt.” 
 
 
- - - - - 
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§ 73 KFKS 2010/125-349 
 
Allmänna Bestämmelser för användande av Nacka kommuns 
allmänna Vatten- och Avloppsanläggning, ABVA 2010  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige antar ABVA 2010 att gälla med omedelbar verkan. 
 
Ärendet 
Nuvarande ABVA antogs av kommunfullmäktige år 2001 och bygger på den gamla 
VA- lagen från 1970. Från och med den 1 januari 2007 är det en ny lag som reglerar de 
allmänna vattentjänsterna, lagen om allmänna vattentjänster, förkortad LAV. 
 
ABVA är det lokala regelverket som anger vad som gäller i förhållandet mellan va- 
huvudmannen och enskilda fastighetsägare och innehåller mer konkreta anvisningar om 
vad som gäller mellan parterna för anslutning till och användande av den allmänna va- 
anläggningen. 
 
Nu antagna ABVA baserar sig huvudsakligen på ett normalförslag från branschorgani-
sationen Svenskt Vatten och är allmänt vedertaget och använt i landets kommuner. En 
del av ändringarna följer av att vissa avsnitt som tidigare funnits i ABVA har lyfts in i 
vattentjänstlagen, vilket innebär att de inte längre särskilt behöver framhållas i den lo-
kala ABVA. Ett exempel på avsnitt som numer återfinns i vattentjänstlagen är föreskrif-
ter om vad som får tillföras avloppsanläggningen . 
 
De nya ABVA innehåller också mer tillgänglig och praktisk information till fastigheter 
som är anslutna eller kommer att anslutas till den allmänna va- anläggningen. Definit-
ioner och bestämmelser i vattentjänstlagen åskådliggörs med bilder och förklarande 
text.  
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010, § 61 ................. Bilaga 43/a 
Protokollsutdrag från Tekniska nämnden den 16 februari 2010, § 25 .......... Bilaga 43/b 
Teknik, VA & Avfalls tjänsteskrivelse 12 mars 2010 .................................  . Bilaga 43/c 
ABVA 2010, bilaga 1,2 ...............................................................................  . Bilaga 43/d 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 61 
Kommunstyrelsen beslutade föreslå kommunfullmäktige att anta ABVA 2010 att gälla 
med omedelbar verkan. 
 
Beslut i Tekniska nämnden den 16 februari 2010 § 25 
Tekniska nämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige att anta ABVA 2010 att gälla 
med omedelbar verkan. 
 
Yrkanden 
Kerstin Nöre Söderbaum yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för krets-
loppslösningar för dricksvatten, dagvatten och avloppsvatten. I andra hand yrkade hon 
avslag på kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande om återremiss 
och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen av-
gavs 54 röster mot Nöre Söderbaums yrkande och 5 röster för det. Kommunfullmäktige 
hade således beslutat avslå Nöre Söderbaums yrkande om återremiss. 1 ledamot avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 43/e 
 
Kommunfullmäktige beslutade därefter i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer 
Kerstin Nöre Söderbaum anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet och ingav följande. 
 
”Tillgång till rent vatten är livsviktig. Rent vatten är en ändlig resurs. Välfärdssam-
hällen med kommunala vatten- och avloppssystem är sårbara och måste förbättras i flera 
avseenden. Bland annat måste läckage åtgärdas. Vi måste ordna hållbara vatten- och 
avloppssystem  med kretsloppslösningar i stor och liten skala. . Att som idag transpor-
tera avfall med rent vatten är inte hållbart, vilket sker med ålderdomlig teknik i de 
kommunala systemen. Dagvattenhanteringen måste också utvecklas till ett kretsloppsy-
stem.  
 
Nacka kommun är ju på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att man 
ska bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt hållbara 
samhället som ett övergripande mål för sin verksamhet.  Behåll biologisk mångfald, 
förbruka inte ändliga resurser, tillför inte naturfrämmande ämnen och medverka till en 
rättvis fördelning av jordens resurser är självklara målsättningar i planarbetet för en 
ekokommun. Rent vatten är en bristvara.  Stadsutvecklingens största utmaning framöver 
är att skapa kretsloppssamhällen. Detta måste hanteras redan nu också i befintlig be-
byggelse.” 
 
 
- - - - - 
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§ 74 KFKS 2010/83-003 
 
Tillägg till reglementet och delegationsordningen om an-
svar enligt lagen om lägenhetsregister 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande tillägg till punkten B i nämndens reglemente: 
 

 Hantera ärenden enligt 10-11 §§ lagen om lägenhetsregister. 

Ärendet 
Enligt 10 § lagen om lägenhetsregister ska kommunen för varje entré till en fastighet 
fastställa en belägenhetsadress. Om det finns mer än en bostadslägenhet med samma 
belägenhetsadress skall kommunen, enligt 11 § samma lag, fastställa ett lägenhetsnum-
mer för varje lägenhet. Uppdraget börjar gälla kommun för kommun allteftersom den 
statliga lantmäterimyndigheten upprättat ett lägenhetsregister för kommunen. Regering-
en har nu föreskrivit att det registret är klart för Nacka kommun. 
 
Ansvaret för att hantera belägenhetsadress och lägenhetsnummer ska av kommunfull-
mäktige tilldelas en nämnd. För Nacka kommun blir det Miljö- och stadsbyggnads-
nämnden.  
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010, § 75 ................. Bilaga 44/a 
Protokollsutdrag Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 17 februari 2010, § 67 Bilaga 44/b 
Lantmäterienhetens tjänsteskrivelse 21 februari 2010 ................................  . Bilaga 44/c 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 75 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta om följande tillägg till punkten 
B i nämndens reglemente: 
 

 Hantera ärenden enligt 10-11 §§ lagen om lägenhetsregister. 
 
Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 februari 2010 § 67 
1. Nämnden beslutade att ta upp ärendet på dagens sammanträde. 
 
2. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige besluta om följande 
tillägg till punkten B i nämndens reglemente: 
 
- Hantera ärenden enligt 10-11 §§ lagen om lägenhetsregister. 
 
3. Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt ovan beslutade nämnden 
om följande tillägg till punkten S, under rubriken lantmäteri, i delegationsordningen. 
Som delegat ska anges ”handläggare” 
 
- Beslut i ärenden om fastställande av belägenhetsadress enligt 10 § lagen om lägenhets-
register och lägenhetsnummer enligt 11 § lagen om lägenhetsregister. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 75 KFKS 2009/199-265 
 
Naturreservatet Gärdesudden 
 
Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att med stöd av 7 kap. miljöbalken förklara Gärdesud-
den som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning och skötselplan daterad december 
2009, med följande ändringar och tillägg: 

 Punkt C5 ”rida annat än på anlagd körväg” stryks. 
 Punkt C6 formuleras ”cykla annat än på stig eller anlagd väg”. 
 Det ska på reservatets informationstavla framgå att ängsmarken är värdefull och 

att verksamheter som orsakar stort slitage ska undvikas. 
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att med stöd av 7 kap. miljöbalken utse Tekniska 
nämnden som reservatsförvaltare. 
 
Ärendet 
Enligt 7 kap.4 § miljöbalken får ett markområde av kommunen förklaras som naturre-
servat i syfte att bevara biologisk mångfald, vårda och bevara värdefulla naturmiljöer 
eller tillgodose behov av områden för friluftslivet. 
 
Området Gärdesudden har stora värden ur natur- och rekreationssynpunkt. Naturreser-
vatet inrättas för att bevara och utveckla områdets användning för rekreation och för att 
bevara och utveckla dess naturvärden.  
 
Handlingar i ärendet  
Kommunstyrelsen den 29 mars 2010, § 55 ................................................... Bilaga 45/a 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 9 december 2009, § 363 ......................  . Bilaga 45/b 
Park & Fritids tjänsteskrivelse den 8 februari 2010 ...................................... Bilaga 45/c 
Föreskrifter, avgränsning och skötselplan december 2009 .........................  . Bilaga 45/d 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 55 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige följande:  
 
1. Kommunfullmäktige beslutar att med stöd av 7 kap. miljöbalken förklara Gärdesud-
den som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning och skötselplan daterad december 
2009, med följande ändringar: 
Punkt C5 ”rida annat än på anlagd körväg” stryks. 
Punkt C6 formuleras ”cykla annat än på stig eller anlagd väg”. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att med stöd av 7 kap. miljöbalken utse Tekniska 
nämnden som reservatsförvaltare. 
 
Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2009, § 363 
1. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog Kommunfullmäktige att med stöd av 7 
kap. miljöbalken förklara Gärdesudden som naturreservat enligt föreskrifter, 
avgränsning och skötselplan daterad december 2009. Nämnden beslöt dock att 
föreskrifterna ändras enligt följande: 
Punkt C5 ”rida annat än på anlagd körväg” stryks. 
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Punkt C6 formuleras ”cykla annat än på stig eller anlagd väg”. 
2. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog Kommunfullmäktige att med stöd av 7 
kap. miljöbalken utse Tekniska nämnden som reservatsförvaltare. 
 
Yrkanden 
Cathrine Bergenstråhle yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med tilläggsförslaget 
att det på reservatets informationstavla skulle framgå att ängsmarken är värdefull och att 
verksamheter som orsakar stort slitage ska undvikas. Jan-Eric Jansson instämde i båda 
dessa yrkanden. Gunnel Nyman Gräff, Christina Ståldal, Kerstin Nöre Söderbaum, Rolf 
Wasteson, Lennart Nilsson och Kaj Nyman instämde i tilläggsyrkandet. 
 
Lennart Nilsson yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med den ändringen att 
punkten C5 skulle ha följande lydelse. ”Rida annat än på anlagd körväg eller befintliga 
stigar.” Gunnel Nyman Gräff, Christina Ståldal, Kerstin Nöre Söderbaum, Rolf 
Wasteson och Kaj Nyman instämde i dessa yrkanden. Cathrine Bergenstråhle yrkade 
avslag på Lennart Nilssons ändringsyrkande. 
 
Ingmar Sahlgren yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med det tillägg att det an-
ordnas eldningsplatser vid strategiska platser vid vattnet. 
 
Beslutsgång 
I enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande beslutade kommunstyrelsen bifalla 
kommunstyrelsens förslag. Fullmäktige biföll också hennes tilläggsyrkande. 
 
Ordföranden ställde därefter proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande om avslag 
på Lennart Nilssons ändringsyrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade 
bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 31 röster för Cat-
hrin Bergenstråhles yrkande och 28 röster för Lennart Nilssons yrkande. Kommunfull-
mäktige hades således bifallit Cathrin Bergenstråhles yrkande. En ledamot avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 45/e 
 
Kommunfullmäktige avslog Ingmar Sahlgrens tilläggsyrkande. 
 
Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade 
sig mot beslutet att avslå Lennart Nilssons ändringsyrkande. 
 
Kerstin Nöre Söderbaum anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet att avslå Lennart Nilssons ändringsyrkande. 
 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-
tet att avslå Lennart Nilssons ändringsyrkande. 
 
Lennart Nilsson anmälde att Folkpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
att avslå hans ändringsyrkande. 
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Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-
tet att avslå Lennart Nilssons ändringsyrkande. 
 
Ingmar Sahlgren reserverade sig mot beslutet att avslå hans tilläggsyrkande. 
 
Protokollsanteckning  
Stefan Saläng lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”I det förslag till naturreservat som Miljö- och stadsbyggnadsnämnden skickade ut för 
samråd i maj 2009 fanns bl a en ordningsföreskrift med innebörden det inom reservatet 
skulle vara förbjudet för allmänheten ”att rida annat än på anlagd körväg” (punkt C5). 
Under samrådet har ingen av remissinstanserna haft några invändningar mot denna före-
skrift, inte heller kommunstyrelsen. MSN beslöt i februari 2010 trots detta – och utan 
närmare motivering - att slopa punkten C5 i sitt slutliga förslag till naturreservat för 
Gärdesudden.  
 
Boo Miljö- och Naturvänner har därefter i kontakter med kommunen och i särskild 
skrivelse till kommunstyrelsen den 26 mars påtalat det olämpliga i fri ridning på ängs-
marken. Föreningen hänvisar bl a till att ängen är Sveriges enda kvarvarande lokal för 
flera rödlistade insekter samtidigt som ängsfloran har mycket höga naturvärden med bl 
a jungfrulin, vit fetknopp och mandelblom. Till bilden hör att föreningen sedan lång tid 
tillbaka tagit på sig skötselansvaret för ängen och i hög grad bidragit till att ängens na-
turvärden bevarats genom ideella arbetsinsatser och gedigen sakkunskap.  
 
Folkpartiet tar till sig BMNs  påpekande om värdet av biologisk mångfald och stödjer 
därför föreningens kompromissförslag med innebörden att punkten C5 återinförs i re-
servatsföreskrifterna med den jämkade lydelsen: C5: rida annat än på anlagd körväg 
eller befintliga stigar.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande. 
 
”Man kan kanske tycka att en eller annan hästhov mitt i de rödlistade ”krypen” inte spe-
lar någon roll. Men det tycker vi. Och möjligheten att rida på de flesta andra ställen än 
mitt på ängen finns, för den som varit där och tittat. Så nog kunde moderater och krist-
demokrater lyssnat på Boo Miljö- och Naturvänner, som länge skött om ängen, och låtit 
deras kompromissförslag på C5 "Rida annat än på anlagd körväg och befintliga stigar" 
bli en del av beslutet. Faktum är att det finns flera rödlistade arter och att Gärdesuddens 
äng är Sveriges enda lokal av den akut hotade och rödlistade striten (en liten grädd-
färgad insekt c:a 4 mm lång). Dessutom är ängen ett ställe dit förskolorna i närområdet 
förlägger många av sina utflykter. 
 
Vi har inget emot hästar och ridning, men det finns massor med stigar och vägar i och 
runt Gärdesudden där de kan sätta ner sina hovar.” 
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Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet stödjer synpunkterna från Boo Miljö- och naturvänner.  Eftersom här finns 
Sveriges enda lokal av den akut hotade och rödlistade striten, en  4mm lång gräddfärgad 
insekt är det ytterst angeläget att skydda ängen.  
 
Nacka kommun är ju på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att man 
ska bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt hållbara 
samhället som ett övergripande mål för sin verksamhet.  Behåll biologisk mångfald, 
förbruka inte ändliga resurser, tillför inte naturfrämmande ämnen och medverka till en 
rättvis fördelning av jordens resurser är självklara målsättningar i planarbetet för en 
ekokommun”  
 
- - - - - 
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§ 76 KFKS 2010/103-019 
 
Nacka stadshus, investering för förnyelse  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige anslår 120 mkr till fortsatt om- och tillbyggnad av Nacka stadshus 
enligt följande: 

 
1. Fortsatt ombyggnad för arbetsplatser motsvarande redan ombyggda kontorsytor 

samt färdigställande av trapphus; 85 mkr 
2. Gemensamma funktioner i och i anslutning till ny gårdsbyggnad med inriktning 

mot bilagda skissförslag, bilaga 1; 35 mkr 
 
Innan slutlig utformning av gemensamma funktioner enligt punkten 2 ovan fastställs av 
projektet skall kommunstyrelsen lämna yttrande för vägledning främst med avseende på 
mötesfunktioner för en fullmäktigesal i tillkommande matsal, vigselrummets utform-
ning och den allmänna profileringen av stadshuset.  
 
Kommunfullmäktige noterar att beslut om utformning och genomförande inom ramen 
för projektets budget fattas av stadsdirektören med stöd av en styrgrupp bestående av 
berörda processägare och verksamhetschefer.   

Ärendet 
Ombyggnaden av Nacka stadshus, vilket invigdes 1961 och byggdes till 1988, föranleds 
av ett stort renoveringsbehov, möjlighet att rationalisera genom inflyttning av enheterna 
inom processen Sociala tjänster från lokaler med stort renoveringsbehov i Ektorp samt 
att erbjuda en kontorsmiljö som stödjer nya och mer effektiva arbetssätt. Genom inve-
steringen ökar kommunens kostnad för berörda arbetsplatser från knappt 22 mkr idag 
till ca 25 mkr fr. o. m 2011. Motsvarande kostnadsökning uppstår även om endast nöd-
vändig ny inhyrning för enheternas inom processen Sociala tjänster räkning sker, utan 
att förnyelsen av stadshuset fullföljs.   
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 29 mars 2010, § 66 ........................ Bilaga 46/a 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 25 februari 2010, rev 26 mars ......  . Bilaga 46/b 
Bilaga 1 .......................................................................................................... Bilaga 46/c 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 66 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anslå 120 Mkr till fortsatt om- och 
tillbyggnad av Nacka stadshus enligt följande: 

 
1. Fortsatt ombyggnad för arbetsplatser motsvarande redan ombyggda kontorsytor 

samt färdigställande av trapphus; 85 Mkr 
2. Gemensamma funktioner i och i anslutning till ny gårdsbyggnad med inriktning 

mot bilagda skissförslag, bilaga 1; 35 Mkr 
 
Innan slutlig utformning av gemensamma funktioner enligt pkt 2 ovan fastställs av pro-
jektet skall kommunstyrelsen lämna yttrande för vägledning främst med avseende på 
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mötesfunktioner för en fullmäktigesal i tillkommande matsal, vigselrummets utform-
ning och den allmänna profileringen av stadshuset. 
 
Beslut om utformning och genomförande inom ramen för projektets budget fattas av 
stadsdirektören med stöd av en styrgrupp bestående av berörda processägare och verk-
samhetschefer.   
 
Yrkanden 
Kerstin Nöre Söderbaum yrkade att ärendet skulle återremitteras för att utreda ytterli-
gare miljöåtgärder. 
 
Monica Brohede Tellström yrkade, med instämmande av Ingmar Sahlgren, Jan-Eric 
Jansson, Christina Ståldal och Rolf Wasteson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Kerstin Nöre Söderbaums yrkande om återremiss. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande bif-
alla kommunstyrelsens förslag. 
 
 
Reservationer 
Kerstin Nöre Söderbaum anmälde att miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vid ombyggnaden bör eftersträvas byggnadsteknik för energisparande och varför inte 
satsa på solceller och leverera ett överskott av el till Nacka Energi och få betalt för det! 
Nacka kommun är ju på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att man 
ska bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt hållbara 
samhället som ett övergripande mål för sin verksamhet.  Behåll biologisk mångfald, 
förbruka inte ändliga resurser, tillför inte naturfrämmande ämnen och medverka till en 
rättvis fördelning av jordens resurser är självklara målsättningar i planarbetet för en 
ekokommun. Rent vatten är en bristvara. Stadsutvecklingens största utmaning framöver 
är att skapa kretsloppssamhällen. Detta måste hanteras redan nu också i befintlig be-
byggelse, också i Nacka stadshus.” 
 
Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström lät för hela FP-gruppen anteckna följande. 
 
”Vi konstaterar att om- och tillbyggnaden av Nacka stadshus är en av våra största inve-
steringar vilken omfattar en budget på 120 Mkr. Dessa skattepengar måste förvaltas väl, 
och därför gör Folkpartiet följande medskick till den fortsatta hanteringen av ärendet. 
 
Stadshuset är och ska vara väldigt centralt beläget i kommunen, men har i dagsläget inte 
en framskjuten plats i Nacka centrum. I den fördjupade översiktsplanen med avseende 
på centrala Nacka kommer området växa och förändras till ett dynamiskt nav i kommu-
nen, med handel, service, boende, kommunikationer och öppna ytor för rekreation 
 och möten mellan människor. Stadshuset blir en viktig del i detta nav, och det är viktigt 
att vi med denna ombyggnad tar en aktiv del i den framtida utvecklingen av centrala 
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Nacka. Perspektivet för om-byggnaden får inte vara alltför kortsiktigt, utan funktionerna 
och utformningen måste hålla och kännas aktuella i minst 50 år framåt. 
 
Många nya arbetsplatser tillkommer i Stadshuset i samband med att socialtjänstens per-
sonal kommer att flytta dit från nuvarande lokaler i Ektorp, och även antalet besökare 
kommer att öka som en konsekvens av detta. Det är viktigt att tillse att antalet parke-
ringsplatser och cykelparkeringar räcker till och att tillfartsvägarna och gångvägarna 
är dimensionerade för ökad trafik. 
 
Nya krav kommer att ställas på Entré- och receptionsfunktionen i stadshuset, och nog-
granna avvägningar måste göras för att tillgodose både öppenhet och säkerhet i besöks-
situationen. Vi uppmanar särskilt till att arbetsmiljöfrågor ska tas på allvar och att de 
praktiska lösningarna växer fram genom dialog med berörda parter. Vi ser mycket 
positivt på att alla medborgare ska välkomnas till stadshuset i en anda av öppenhet och 
respekt, och vi är övertygade om att detta går att kombinera med ett säkerhetstänkande. 
 
När nu denna stora investering görs för att modernisera och bygga ut stadshuset, ser vi 
det som självklart att det också inryms en ny fullmäktigelokal. Faktorer som är särskilt 
viktiga att beakta är god tillgänglighet för besökare, smidiga tekniska funktioner som 
stödjer votering, webbsändning, bildvisning, datoranslutning m.m. samt att arbetsmiljön 
för de förtroendevalda är genomtänkt med avseende på sittkomfort, förvaringsmöjlig-
heter, skrivplats, kommunikationsmöjligheter mellan ledamöterna samt att det är lätt att 
gå fram och tillbaka till talarstolen.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät för den socialdemokratiska gruppen anteckna följande. 
”Även om detta är ett investeringsärende vill vi socialdemokrater passa på att göra föl-
jande medskick. Det är av stor vikt att medarbetarna i stadshuset, både de som sitter där 
idag och som genom förändrad utformning av huset kommer att flytta in, får ett reellt 
medinflytande. Att driva ett ”koncept” får inte bli ett ändamål i sig själv. Medarbetarnas 
medverkan och inflytande får inte bli kosmetika, och ledning och inhyrda konsulter 
måste vara lyhörda för olika behov.  
Självklart kommer huset att bli anpassat för personer med olika funktionshinder (både 
externa och interna), något annat kan vi inte föreställa oss. Men det känns som om detta 
behöver bli tydligare, och att inte bara synliga utan också ”osynliga” funktionshinder 
finns med i det arbetet.” 
 
 
- - - - - 
 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 53 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 77 KFKS 2010/24-107 
 
Förändring i ägardirektiven för Nacka Energi AB 
 
Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet 
Ärendet handlar om det dokument som bredvid bolagsordningen kompletterar styrning-
en av Nacka Energi AB (NEAB), som kallas ägardirektiv. Förslaget till förändringar 
avser dels frågor kring affärsplanen och möten med kommunen som ägare, dels rent 
strukturella och språkliga förenklingar. Förslaget när det gäller affärsplanen är att den 
inte längre formellt måste behandlas varje år utan i stället aktualiseras med ägaren när 
förändringar i verksamheten påkallar ändringar i affärsplanen. 
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 73 ......................... Bilaga 47/a 
SLK tjänsteskrivelse 14 januari 2010, rev 27 februari 2010 .......................  . Bilaga 47/b 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 73 
Kommunstyrelsen fattade följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta föreslagna förändringar i ägardi-
rektiven för Nacka Energi AB. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 54 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 78 KFKS 2010/30-107 
 
Bildande av dotterbolag till Nacka Energi AB 
 
Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet 
Nacka Energi AB har kommit överens med Mälarenergi om viss kommissionsförsälj-
ning av el till konsumenter främst i Nacka. Då lagen säger att en juridisk person som 
äger nät inte får sälja er har NEAB för avsikt att bilda dotterbolaget Nacka Energiför-
säljnings AB för försäljningen. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige god-
känner detta och antar av styrelsen föreslagen bolagsordning. Försäljningen är led i en 
affärsöverenskommelse som stärker bolagets ekonomi inför behövliga åtgärder i bola-
gets huvudverksamhet. 
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 74 .................. Bilaga 48/a 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 2 mars 2010, rev 9 mars 2010 ......  . Bilaga 48/b 
Bolagsordning NEFAB protokoll NEAB ....................................................  . Bilaga 48/c 
NEFAB bolagsordning, tjänstemannaförslag ..............................................  . Bilaga 48/d 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 74 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige godkänner att Nacka Energi AB bildar dotterbolaget Nacka Ener-
giförsäljnings AB för huvudsakligen kommissionsförsäljning av el och därtill ankny-
tande verksamhet. Kommunfullmäktige antar föreslagen bolagsordning för Nacka Ener-
giförsäljnings AB . 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 55 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 79 KFKS 2009/526-019 
 
Flaggor och dekorationer i kommunfullmäktigesalen 
Motion den 12 oktober 2009 av Johan Wouters (C) 
 
Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärendet 
Motionären bedömer att kommunfullmäktiges lokal skulle bli mer stimulerande om den 
dekorerades med Nacka kommuns, Sveriges och EU:s flaggor och vänorternas flag-
gor/vapen för att visa kommunens internationella engagemang samt blommor på presi-
diebordet.  
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 8 februari 2010, § 44  ..................... Bilaga 24/a 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2010  ........................ Bilaga 24/b 
Motion  .......................................................................................................... Bilaga 24/c  
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunfullmäktige den 8 mars 2010 § 38 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 8 februari 2010 § 44 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att sammanträdeslokalen av utrymmesskäl inte medger att 
flaggor placeras bakom presidiets bord, varför motionen avslås i denna del. 
 
Kommunfullmäktige bifaller förslaget om flaggor eller vapen för vänorter på så sätt 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta fram en mobil, mindre utställning som på olika 
sätt kan exponera kommunens internationella engagemang i den del av lokalen där 
fullmäktigecaféet med allmänheten hålls.  
 
Förslaget om blommor på presidiets bord bifalls. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 56 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 80 KFKS 2009/425 
 
Motion om ny Skurubro i tunnel 
Motion den 14 september 2009 av Ingmar Sahlgren (C) 
 
Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet 
Ingmar Sahlgren (C) har i motionen föreslagit att Skurubron ska bli en Skurutunnel, 
med infart vid till exempel ICA i Skvaltan och vid Svensk Bilprovning i Lännersta.  
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 79 .................. Bilaga 49/a 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 februari 2010 ......................  . Bilaga 49/b 
Motion den 14 september 2009 av Ingmar Sahlgren (C) ............................  . Bilaga 49/c 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 79 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 
 
Beslutsgång 
 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 57 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 81 KFKS 2009/248-311 
 
Riskanalys för nya bostäder öster om Skurubron  
Motion 25 maj 2009 av Johan Wouters och Ingmar Sahlgren (C) 
 
Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet 
Motionärerna föreslår huvudsakligen att det ska göras en riskanalys för att belysa ska-
dor och frekvens av olyckor per år för varje tusental nya bostäder som tillkommer öster 
om Skurubron med den nuvarande bron som enda väg över Skurusundet, liksom vilka 
kostnader som uppstår till följd av tidsförlust för trafikanterna. I förslaget ingår att plan-
läggning som medför ökade trafikproblem i möjligaste mån ska stoppas i kommundelen 
Boo och diskussioner föras med Värmdö kommun om dess planläggning. 
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 82 .................. Bilaga 50/a 
Protokollsutdrag från Tekniska nämnden den 16 februari § 27 ..................  . Bilaga 50/b 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 26 februari 2010 ...........................  . Bilaga 50/c 
Motion den 25 maj 2009 av Johan Wouters (C) och Ingmar Sahlgren (C) .  . Bilaga 50/d  
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i arbetsutskottet den 9 mars 2010 § 68 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Eftersom arbetet med både en ny påfartsramp och en ny Skurubro har påbörjats med 
pressade tidplaner finns inte skäl att avvakta med planläggning i kommundelen Boo 
eller att ha överläggningar med Värmdö kommun om planläggningen där. Kapacitets- 
och trafiksäkerhetsfrågor och risker kommer att utredas i den vägutredning som arbetet 
med en ny bro inleds med. Mot bakgrund av detta saknas skäl att genomföra en särskild 
riskanalys enligt förslagen i motionen.  
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 58 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 82 KFKS 2008/414-282 
 
Bygg en ny stuga åt scoutkåren i Boo - och en ny förskola 
samtidigt  
Motion den 16 juni 2008 av Jonas Skiöld och Ola Karlsson (S)  
 
Beslut  
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet 
I en motion från den 16 juni 2008 av Jonas Skiöld och Ola Karlsson (S) yrkar motion-
ärerna att kommunen ska ta initiativ till en överenskommelse med Saltsjö-Boo scoutkår 
om möjligheten att dela lokal med en ny förskola i nybyggd fastighet på nuvarande tomt 
(Lännersta Gårds väg 4). Detta kräver en planändring som gör det möjligt att använda 
fastigheten (Lännersta 1:255) till såväl förskola som lokal för scoutkåren. Motionärerna 
noterar att scoutkåren levt med uppsägningshotet en länge tid och att deras förslag kan 
vara en möjlig lösning.  
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 80 .................. Bilaga 51/a 
Protokollsutdrag från Fritidsnämnden den 2 december 2009, § 50 .............  . Bilaga 51/b 
Tjänsteskrivelse Trafik, Natur&Fritid 2009-09-30, rev2009-11-24 .................  . Bilaga 51/c  
Motion den 16 juni 2008 av Jonas Skiöld och Ola Karlsson (S) ................  . Bilaga 51/d 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 80 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att motionen inte föranleder ytterligare 
åtgärder utifrån situationen att lokalfrågan nu är löst för scoutkåren.  
 
Beslut i Fritidsnämnden den 2 december 2009 § 50 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionärernas förslag utifrån 
situationen att lokalfrågan nu är löst för scoutkåren.  
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 59 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 83 KFKS 2009/428-514 
 
Motion angående infartsparkering på Nybackaskolans 
tomt  
Motion den 10 september 2009 av Karl-Axel Johansson , Ingela Birgersson 
och Jonas Skiöld (S)  
 
Beslut  
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet  
Motionärerna föreslår att Nybackaskolans tomma tomt skall användas till infartsparkering 
under den tid kommunen funderar på vad tomten ska användas till framöver.  
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 81 .................. Bilaga 52/a 
Protokollsutdrag från Tekniska nämnden den 26 januari 2010 § 6 .............  . Bilaga 52/b 
Trafik & Vägs tjänsteskrivelse den 19 januari 2010 ...................................  . Bilaga 52/c 
Motion den10 september 2009 ....................................................................  . Bilaga 52/d 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 81 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige tillstyrker förslaget i motionen att Ny-
backaskolans tomt tillfälligt skall användas till infartsparkering.  
 
Beslut i Tekniska nämnden den 6 januari 2010, § 6 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att tillstyrka förslaget i motionen.  
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 60 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 84 KFKS 2008/483-210 
 
Skönhet i Nacka kommun 
Motion den 8 september 2008 av Christina Ståldal och Mikael Carlsson (NL) 
 
Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet 
Motionärerna har föreslagit att det ska inrättas ett skönhetsråd som ska ha till uppgift att 
bevaka de estetiska värdena i den fysiska miljön och föreslå förbättringar i den. Det ska 
vara ett rådgivande organ bestående av maximalt fem opolitiska personer med kunskap 
och intresse för kommunen och dess skönhetsvärden samt en anställd sekreterare. I för-
slaget ingår att rådet varje år ska utse ett skönhetspris till en lämplig byggnad eller 
miljö. 
 
Handlingar i ärendet  
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 78 .................. Bilaga 53/a 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari 2010 ......................  . Bilaga 53/b 
Motion den 8 september 2008 av Christina Ståldal och  
Mikael Carlsson (NL) ..................................................................................  . Bilaga 53/c 
 
Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 29 mars 2010 § 78 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 61 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 85  
 
Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Länsstyrelsens bedömning den 18 mars 2010, beteckning 203-2008-8977, av Överför-
myndarnämndens yttrande samt handläggning och tillsyn över godmanskapet. 
 
Länsstyrelsens beslut den 23 mars 2010, beteckning 203-2008-8977, angående anmälan 
mot Överförmyndarnämnden. 
 
Länsstyrelsens beslut den 23 mars 2010, beteckning 4031-2010-575, angående överkla-
ganden i fråga om detaljplan för del av Tollare, fastigheten Tollare 1:17, delplan 1b, 
Mellanbergsvägen. 
 
Revisionsrapport nr 6/2009 – Uppföljning av granskning av krishantering (PM nr 
5/2006) 
 
Revisionsrapport nr 1/2010 – Granskning av åtgärder mot trakasserier och kränkande 
behandling 
- - - - - 
 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 62 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 86 KFKS 2010/210-822 
 
Fritidsbad längs Nackas stränder 
Motion den 19 april 2010 av Ingmar Sahlgren (C) 
 
Ingmar Sahlgren ingav följande motion. 
 
Motion ........................................................................................................... Bilaga 54/a 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 
för beredning. 
 
 
- - - - - 
 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 63 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 87 KFKS 2010/211-737 
 
God och nylagad mat för hemtjänsttagare 
Motion den 19 april 2010 av Gunnel Nyman Gräff och Ardalan Shekarabi (S) 
 
Gunnel Nyman Gräff och Ardalan Shekarabi ingav följande motion. 
 
Motion ........................................................................................................... Bilaga 55/a 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 
för beredning. 
 
 
 
- - - - - 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 64 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 88 KFKS 2010/212-109 
 
Medborgarkontor för bättre stöd till Nackas invånare 
Motion den 19 april 2010 av Ola Karlsson, Lena Rönnerstam och Jonas  
Skiöld (S) 
 
Ola Karlsson, Lena Rönnerstam och Jonas Skiöld ingav följande motion. 
 
Motion ........................................................................................................... Bilaga 56/a 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 
för beredning. 
 
 
- - - - - 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 65 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 89 KFKS 2010/ 
 
Äldre ska kunna påverka sin hemtjänst 
Motion den 19 april 2010 av Gunnel Nyman Gräff och Karl-Axel Johansson 
(S) 
 
Gunnel Nyman Gräff och Karl-Axel Johansson ingav följande motion. 
 
Motion ........................................................................................................... Bilaga 57/a 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 
för beredning. 
 
 
- - - - - 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 66 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 90 KFKS 2010/ 
 
Bygg energieffektivt, bygg fler hyreslägenheter 
Motion den 19 april 2010 av Gunnel Nyman Gräff (S), Rolf Wasteson (V) och 
Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 
 
Gunnel Nyman Gräff, Rolf Wasteson och Kerstin Nöre Söderbaum ingav följande mot-
ion. 
 
Motion ........................................................................................................... Bilaga 58/a 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 
för beredning. 
 
 
 
 
 
 
- - - - - 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 67 (68)

 Kommunfullmäktige  
 19 april 2010 

 

§ 91 KFKS 2010/ 
 
Förbättrad resemiljö vid Slussen 
Interpellation den 19 april 2010 av Gunnel Nyman Gräff (S) 
 
Gunnel Nyman Gräff anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande, Erik Langby, få 
framställa följande upplästa interpellation. 
 
Interpellation .................................................................................................. Bilaga 59/a 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 
skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 92 KFKS 2010/ 
 
Angående hanteringen av enkla frågor med anledning av 
den enkla frågan om Earth Hour till kommunstyrelsens 
ordförande Erik Langby 
Interpellation den 19 april 2010 av Kerstin Nöre Söderbaum och Elisabeth 
Karlsson (NL) 
 
Kerstin Nöre Söderbaum och Elisabeth Karlsson anhöll om att till kommunstyrelsens 
ordförande, Erik Langby, få framställa följande upplästa interpellation. 
 
Interpellation .................................................................................................. Bilaga 60/a 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 
skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 


